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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 14 /2014 
Caràcter: extraordinària  
Data: 17 de desembre de 2014 
Horari: de 12.00 a les 14.08 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  2a. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde 
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Fèlix Larrosa Piqué,               6è. Tinent d’alcalde 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,                  Regidor 
Joan Gómez López, Regidor  
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Neus Brocal Mañas,                       Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.-  APROVACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL I EL CAT ÀLEG/RELACIÓ DE 
LLOCS DE TREBALL PER A L’EXERCICI 2015 DE L’AJUNTAM ENT DE  LLEIDA I 
ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS  
 
Vista la proposta de la cap del Servei de Selecció, Provisió i Promoció,  amb 15 vots a 
favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal de CiU i 6 
abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
Atès que en la redacció i tramitació d’aquest expedient s’han de tenir en compte tant el 
que estableixen els art. 283 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel què s’aprova 
el Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; articles 25, 26 i 28 del 
Decret 214/90, de 30 de juliol, com el que preveuen els art. 69, 72 i 75 a 77 de la Llei 
7/2007, de 12 d’abril, del Estatuto Básico del Empleado Público (EBEP); els arts. 22,  90 
i 92.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,  reguladora de las  Bases de Règim Local 
(LRBRL); articles 126,127 i 129.3 del Reial Decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de les Disposicions Legals Vigents en matèria de Règim 
Local (TRRL) i els art. 168 i 169 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
què s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL). 
 
També s’han tingut en compte en l’elaboració de la plantilla i el pressupost 
l’avantprojecte de la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any  2015. 
 
Atès que de conformitat amb el que preveu l’art. 22.2.i) de la LRBRL, correspon al Ple la 
competència per a l’aprovació de la plantilla orgànica i el catàleg/relació de llocs de 
treball. 
 
En conseqüència, previ dictamen de la Comissió Informativa de Seguretat, Civisme i 
Règim Interior, s’adopten dels següents ACORDS: 
 
PRIMER: Aprovar inicialment la plantilla orgànica de personal funcionari i laboral i el 
catàleg/relació de Llocs de treball per a l’exercici 2015, tant de l’Ajuntament de Lleida 
com dels Instituts Municipals de Turisme i d’Ocupació i de la plantilla i catàleg de llocs 
de treball del Consorci de Promoció Econòmica, la dissolució del qual ha estat ratificada 
per l’Ajuntament Ple de data 25 de juliol de 2014, i que s’adjunten com a annexes. 
 
SEGON: Sotmetre l’expedient a informació pública, previ anunci al Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida i al tauler d’edictes de la Paeria, pel termini de quinze dies, per tal 
que les persones interessades puguin presentar al·legacions i reclamacions que 
considerin adients. 
 
En el cas que no es presentin al·legacions ni reclamacions, l’expedient quedarà aprovat 
definitivament. 
 
TERCER: Aprovat definitivament l’expedient se’n trametrà còpia a l’Administració de 
l’Estat i al Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de 
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Catalunya i es procedirà a la publicació de la plantilla i d’un resum del catàleg de llocs 
de treball al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya 
i al Tauler d’Edictes de la Paeria.  A partir d’aquell moment l’expedient entrarà en vigor. 
 
 
2.- EXPEDIENT DE PRESSUPOST GENERAL PER A L’ANY 201 5 
 
Amb caràcter previ a la votació del Pressupost presentat per l‘Alcaldia, es procedeix a 
la votació de les esmenes que no han estat incorporades o retirades pels grups 
proponents. En un document annex a aquesta acta, junt a les intervencions, es fa un 
breu resum de les esmenes sotmeses a votació específica. 
 

a) Grup Municipal de CiU: 
- Les esmenes números 3, 5 i 6 són rebutjades amb 12 vots a favor dels grups 

municipals de CiU i PP i 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC. 
- Les esmenes números 7, 13 i 16 són rebutjades amb 6 vots a favor del Grup 

Municipal de CiU, 15 vots en contra del Grup Municipal del PSC i 6 abstencions 
del Grup Municipal del PP. 

 
b) Grup Municipal del PP: 
- Les esmenes números 1, 2, 3, 4, 5 i 6 són rebutjades amb 6 vots a favor del 

Grup Municipal del PP, 6 abstencions del Grup Municipal de CiU i 15 vots  en 
contra del Grup Municipal del PP. 

 
(Abans de la votació, el Grup Municipal de CiU, anuncia que retira les esmenes 
números 1, 2, 4, 8, 9, 10, 11, 12, 14 i 15 per haver estat objecte de transacció i/o 
incorporació). 
 
A proposta de l'Alcaldia i vistos els informes favorables de la Comissió d'Economia i 
Hisenda i de la Intervenció, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 6 vots en 
contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pressupost General per a l'exercici econòmic de  l’any 
2015 i cadascun dels pressupostos i la plantilla i relacions de llocs de treball de 
l’Ajuntament i Organismes Autònoms, així com l’estat de previsió de despeses i 
d'ingressos de les empreses que l'integren, el resum dels quals és el següent: 
 

a) Pressupost de l'Ajuntament 2015, per un import de CENT CINQUANTA-
QUATRE MILIONS QUATRE-CENTS SEIXANTA-CINC MIL CINC-CENTS 
SEIXANTA-QUATRE AMB DISSET // 154.465.564,17// EUROS, segons el  
següent detall: 

 
 

Capítol Descripció Import 

   
1 DESPESES DE PERSONAL. 55.192.393,55   
2 DESPESES CORRENTS EN 

BÉNS I SERVEIS. 53.981.202,80   
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3 DESPESES FINANCERES. 3.362.707,00   
4 TRANSFERÈNCIES 

CORRENTS. 21.361.644,82   
5 FONS DE CONTINGÈNCIA 

L.O. 2/2012 1.000.000,00   
6 INVERSIONS 7.987.019,00   
7 TRANSFERÈNCIES DE 

CAPITAL 18.000,00   
8 ACTIUS FINANCERS. 864.000,00   
9 PASSIUS FINANCERS. 10.698.597,00   
  TOTAL DESPESES 154.465.564,17   

 
 
 

Capítol Descripció Import 

   
1 IMPOSTOS DIRECTES 75.532.103,00   
2 IMPOSTOS INDIRECTES 4.312.485,00   
3 TAXES, PREUS PÚBLICS I 

ALTRES INGRESSOS. 30.243.141,39   
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 36.707.475,94   
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 771.405,98   
6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS 

REALS 3.871.123,36   
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 2.163.829,50   
8 ACTIUS FINANCERS 864.000,00   
9 PASSIUS FINANCERS 0,00   
  TOTAL INGRESSOS 154.465.564,17   

 
 
b) Pressupost de l'Institut Municipal d’Ocupació "Salvador Seguí" per un import de 
TRES MILIONS SET-CENTS DINOU MIL SET-CENTS CINQUANTA-VUIT AMB 
SEIXANTA-VUIT //3.719.758,68// EUROS, segons el següent detall: 
 
 

 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT EUROS 
1 Despeses de personal 2.902.218,60 
2 Despeses de béns corrents i de serveis 707.621,30 
3 Despeses financeres 11.200,00 
4 Transferències corrents 52.698,78 
6 Inversions 22.000,00 
8 Actius financers  24.020,00 
 TOTAL DESPESES  3.719.758,68 
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 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT  EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 117.000,00 
4 Transferències corrents 3.578.738,68 
8 Actius financers 24.020,00 
 TOTAL INGRESSOS  3.719.758,68 

 
c) Pressupost de Turisme de Lleida, per un import d’UN MILIO TRES-CENTS 
CATORCE MIL DOS-CENTS SETANTA-NOU //1.314.279,00// EUROS, segons el 
següent detall: 
 
 

 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT EUROS 
1 Despeses de personal 659.211,21 
2 Despeses béns corrents i de serveis 590.746,79 
3 Despeses financeres 816,00 
4 Transferències corrents 33.505,00 
6 Inversions 30.000,00 
 TOTAL DESPESES  1.314.279,00 

 
 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 439.355,00 
4 Transferències corrents 844.924,00 
7 Transferències de capital 30.000,00 
 TOTAL INGRESSOS 1.314.279,00 

 
 
d) Estats de previsió de Despeses i d'Ingressos de l'Empresa Municipal d'Urbanisme 
SL. 
 

- Compte de Pèrdues i Guanys que comprèn les despeses de l'exercici per un 
import de SIS MILIONS SIS-CENTS VUITANTA-CINC MIL CENT VINT-I-NOU 
AMB QUARANTA-UN  EUR. // 6.685.129,41  //EUR., i uns ingressos de   SIS 
MILIONS SET-CENTS CINQUANTA-UN MIL VUIT-CENTS QUARANTA-VUIT 
AMB NOU EUR  //6.751.848,09 // EUR, amb un resultat de l’exercici (benefici) 
de  SEIXANTA-SIS MIL SET-CENTS DIVUIT AMB SEIXANTA-VUIT EUROS 
//66.718,68// EUR. 

 
- Pressupost de Capital que comprèn l'estat de Dotacions i l'estat de Recursos 

ambdós per un import d’UN MILIÓ NORANTA-TRES MIL QUATRE-CENTS 
VINT-I-NOU AMB CINQUANTA-UN EUROS //1.093.429,51// EUROS. 

 
 
Segon.- Aprovar les Bases per a l'execució del Pressupost de l’any 2015 amb la 
previsió de l’establert a l’article 219 apartats 2 i 4 del Reial Decret 2/2004. 
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Tercer.- Aprovar el detall de les característiques de les operacions de crèdits que es 
preveuen: 
 
- Operacions de crèdits a concertar per l’Ajuntament de Lleida amb els bancs o caixes 
d’estalvis que es determinin per atendre necessitats transitòries de tresoreria, sempre 
que el termini no excedeixi d’un any i que en el seu conjunt no superi el 30% dels 
ingressos liquidats per operacions corrents en l’exercici anterior, al tipus d’interès, 
comissió, terminis i garanties  
que les esmentades entitats tinguin establerts per a aquestes operacions. 
 
- Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 
a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament de 
les operacions de crèdits a curt termini, a concertar per l’Ajuntament de Lleida i perquè 
en representació del mateix subscrigui tots els documents públics o privats que siguin 
necessaris per a aquests efectes. 
 
Quart.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents 
generals de l'expedient tramitat dels quals el Ple en resta assabentat.  
 
Cinquè.- De no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació del Pressupost General de l’any 2015, es considerarà definitiu 
sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
per la legislació vigent.  
 
Sisè.- Que els pressupostos així aprovats s'exposin al públic per termini de quinze dies 
hàbils, previ anunci a inserir al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’anuncis de la 
Corporació, a efectes de reclamacions. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 1 Aprovació de la plantilla de personal i  el catàleg/relació de llocs de 
treball per a l’exercici 2015 de l’Ajuntament de Ll eida i els seus organismes 
autònoms  
 
El Sr. Vilella  diu que, una vegada més, el seu grup ha de recordar que encara està 
pendent la realització de la relació de llocs de Treball (RLT), que ens hauria estalviat 
més d’un problema laboral. L’existència de la RLT permetria fixar unes retribucions 
legals i justes per a tota la plantilla. També recorda que hem de donar compliment a la 
sentència del TSJC que obliga a retribuir com a hores extres el que fins ara es pagava 
com a complement específic o com a complement personal transitori (CPT). Ens 
podíem haver estalviat aquests problemes amb una RLT correcta. Explica el contingut 
de la darrera interlocutòria del TSJC i de la sentència que l’origina. El seu grup creu 
que cal adoptar mesures perquè cap treballador vegi reduïdes les seves retribucions i, 
al mateix temps, es reconeguin els drets continguts en la sentència del TSJ. Anuncien 
que s’abstindran de votar en aquest punt.  
 
La Sra. Obis  vol que consti l’agraïment del seu grup al personal de l’Ajuntament, als 
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que considera que són l’engranatge principal de la institució. Anuncia que votaran en 
contra de la proposta per posar en evidència la mala gestió de l’equip de govern en 
aquesta matèria durant els darrers anys. Recorda que el Grup de CiU ha insistit en la 
necessitat de fer la RLT i que l’equip de govern ha tingut prou temps per dur-la a 
terme. Destaca la importància dels informes que han aportat les seccions sindicals, la 
Junta i el Comitè, malgrat que no siguin vinculants. Creu que hi ha una manca de 
sensibilitat i de voluntat per tal de fer una RLT que tingui caràcter definitiu. Ens ha de 
servir per objectivar els criteris de classificació dels llocs de treball o per millorar la 
professionalitat. L’any 2011, la regidoria responsable va informar al Ple que la RLT 
d’alguns serveis estava pràcticament acabada. L’equip de govern s’havia compromès 
a tenir-la feta a mitjan any 2011. Els terminis no s’han complert malgrat l’externalització 
de part dels treballs. La RLT és necessària també per avaluar la necessitat de dotació 
de places vacants o regularitzar situacions que ho necessitaven. Ara ens trobem amb 
una sentència que ens obliga a adoptar mesures complexes, gens fàcils. Hem perdut 
oportunitats en els anys passats i les mesures adoptades només han consistit a 
canviar denominacions. Els sindicats es queixen perquè no s’ha negociat, només s’ha 
informat. La manca de negociació ens passarà factura. La denominada Llei Montoro 
ens obliga a adoptar mesures que podíem haver evitat si s’haguessin aportat solucions 
quan tocava.  
 
La Sra. Mestres  diu que la plantilla presentada té com a objectiu donar continuïtat al 
pressupost de l’any 2015 amb les limitacions que ens fixa la normativa vigent, les 
denominades Lleis Montoro i la prohibició d’augmentar les retribucions de personal. No 
entén el vot en contra a la plantilla d’un grup que, per altra banda, diu que respecta 
molt els funcionaris; creu que s’està fent demagògia política. Explica que els 
ajuntaments tenen un bon nombre de limitacions que no es solucionen aprovant una 
nova RLT. La normativa local en matèria de personal deixa ben clar que és obligatori 
disposar d’un catàleg de llocs de treball; la RLT es pot fer com a element 
complementari. No podem dir que no s’han complert les obligacions legals o que tot 
està malament i no s’ha fet res. Durant els darrers anys s’ha al·legat davant els 
tribunals la nostra disconformitat amb que per una demanda d’uns treballadors de la 
Paeria es pogués trobar perjudicat un col·lectiu superior a les 500 persones. Hem 
manifestat als tribunals que volíem donar solucions en una línia de futur que aportés 
solucions reals. El TSJC ens ha donat un termini de tres mesos per executar la 
sentència. Haurem de presentar una proposta que sigui validada pel Tribunal i ens 
permeti no incomplir els denominats decrets Montoro que congelen la massa salarial 
bruta a les administracions. Volem preservar els drets dels treballadors de 
l’Ajuntament, mantenir les plantilles i conservar els llocs vacants, perquè els serveis es 
puguin continuar prestant. Creu que l’actitud del Govern Central entra en contradicció 
total amb la voluntat dels sindicats de mantenir les plantilles i les retribucions. Cal tenir 
molta sensatesa en matèria de política de personal i trobar solucions. El Govern ho 
explica tot als sindicats, però cada sindicat dóna les interpretacions que considera 
oportunes. Volem mantenir les retribucions i no fer retallades o fer acomiadaments tal 
com ho han dut a terme altres administracions. Volem mantenir al capítol I del 
pressupost, donar compliment a la sentència del TSJC i buscar solucions transitòries 
prèvies a la RLT. Hem de trobar les millors solucions per tal de mantenir les 
retribucions dels funcionaris sense cap retallada.  
 
El Sr. Vilella  diu que en matèria de personal cal actuar amb la màxima seriositat i 
sensatesa. El catàleg i la RLT són dues coses diferents. Cada any hem repetit la 
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necessitat de fer la relació i demana que es faci tan aviat com sigui possible.  
 
La Sra. Obis  diu que la Sra. Mestres ha repetit el mateix discurs sobre aquesta 
qüestió en els darrers anys, en el sentit de considerar que el catàleg és suficient. No 
és coherent aquesta tesi amb el fet que haguem contractat una empresa per fer la RLT 
si no té una importància real el fet de disposar d’aquest document. No ha dit mai que el 
Govern fes imposicions als sindicats; ha manifestat que l’equip de govern es limitava a 
informar quan el que calia fer era negociar. Demana a la Sra. Mestres que retiri 
l’afirmació que ha fet en el sentit que el vot contrari de CiU a la proposta sigui una 
manca de respecte als funcionaris de la Paeria. Ha explicat clarament que el vot 
contrari ho era per rebutjar la gestió que estava fent l’equip de govern.  
 
La Sra. Mestres  agraeix l’actitud del Grup del PP i diu que el Govern intenta 
solucionar els problemes de la plantilla tot i que no és gens fàcil quan hi ha limitacions 
totals i absolutes en matèria retributiva. Intentaran no perjudicar els 500 treballadors 
que estan afectats per la sentència. Caldrà trobar un acord que permeti adoptar 
mesures flexibles que no perjudiquin ningú. La solució haurà de ser validada pel TSJC. 
Diu a la Sra. Obis que no tenia cap intenció de molestar-la. Cal solucionar els 
problemes del personal de Paeria, amb la participació del Govern i de l’oposició. 
Continua pensant que és molt radical i incoherent votar en contra de l’aprovació de la 
plantilla, atès que és un document que recull la realitat existent. 
 
S’aprova amb 15 vots a favor del Grup del PSC, 6 en contra del Grup de CiU i 6 
abstencions del Grup del PP. 
 
 
Punt núm. 2. Expedient de Pressupost general per a l’any 2015  
 
La Sra. Mínguez  fa la presentació del Pressupost per a l’any 2015 i explica també les 
modificacions que ha sofert el projecte des de la primera presentació en Comissió 
Informativa (per correcció d’errades i per incorporació d’esmenes). En primer lloc, fa un 
resum numèric de les grans xifres pressupostàries. Considera que es tracta d’un 
pressupost social, educatiu i preparat per a futurs plans d’ocupació. Creix en un 1,9% 
amb relació a l’any passat; l’increment està motivat pel creixement de la ciutat, 
l’augment de les transferències de l’Estat i el d’alguns ingressos de taxes. El 
pressupost consolidat és de 155,6 milions d’euros. Es preveu destinar 8 milions 
d’euros a inversions i 1 milió d’inversions de concessionàries. L’estalvi per finançament 
d’inversions és gairebé de 2 milions d’euros. Quant als ingressos es remet a les 
informacions i als debats de les ordenances fiscals. Hi ha una congelació de la càrrega 
impositiva. Creu que és molt important recordar el conjunt de bonificacions que 
incorporen les ordenances fiscals i que suposa un estalvi de més de 300.000 euros, 
amb un component social clar. El conjunt dels ingressos creix un 1,8% motivat 
especialment per les transferències de l’Estat. És important tornar a recordar la 
importància de la congelació dels impostos que després repercutirà en el conjunt de 
les despeses. Explica el debat que existeix sobre les fonts d’ingressos municipals. Les 
transferències d’altres administracions han baixat del 30% al 25% i cada vegada 
depenem més dels ingressos propis. Les despeses creixen un 1,7%, la qual cosa 
suposa que hi hagi un estalvi d’1,9 milions d’euros. El 36% del pressupost de la 
despesa és per al personal (creix un 1,9%); es recupera el 25% de la paga extra que 
l’Estat ha permès que es pagui si així ho acorda cada ajuntament. La despesa de 
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personal és molt important, perquè els ajuntaments som intensius en mà d’obra (ho 
explica). El capítol 2 també creix. Es preveu un fons de contingència d’1 milió d’euros. 
Baixen els interessos i les amortitzacions i la càrrega financera del pressupost és 
menor, fruit especialment de la baixada dels tipus d’interès i una renegociació del 
deute. Considera que el pressupost està abocat a la inversió i a les persones. Les 
inversions no són només un producte financer; darrera hi ha polítiques de cohesió 
social i de contribuir al benestar de les persones. En anys passats es va fer un bon 
nombre d’obres d’infraestructures; ara toca invertir en les persones. Les necessitats 
actuals són més individuals, derivades de la crisi econòmica. El sector públic ha 
d’influir en el creixement econòmic i ha de fer de suport a les famílies. Les inversions 
en projectes suposen un total de 8 milions d’euros, la inversió en les persones supera 
els 30 milions d’euros (en cohesió social, educació i ocupació, entre altres). Destaca 
que els grups municipals també comparteixen aquesta sensibilitat i les esmenes al 
pressupost van en aquesta línia. La qualitat dels serveis públics (i la seva 
universalització) es mantenen, i fins i tot s’incrementen, malgrat la complicada situació 
econòmica. Sobre els ingressos explica que en el proper Ple s’incorporaran 
bonificacions en l’IBI i altres beneficis socials. El Pressupost va orientat al creixement 
econòmic, i ha donat continuïtat al pacte fet l’any passat amb el Grup de CiU (explica 
les xifres). S’aposta per la captació d’esdeveniments i inversions i per fer la ciutat més 
atractiva des del punt de vista cultural i esportiu. També hi ha una clara orientació 
financera, amb el manteniment dels equilibris financers, austeritat i rigor en la despesa 
i en els ingressos. Les previsions d’ingressos estan fonamentades en la comptabilitat 
real, no en les previsions del pressupost passat. Comenta el procés de transparència 
en la tramitació del pressupost i la possibilitat que la ciutadania pugui fer aportacions. 
Continuem baixant la ràtio d’endeutament que ara està situat en el 64%. El deute és 
una variable de fons que es compara amb els ingressos anuals per treure una ràtio 
determinada. En el nostre cas és baixa en relació amb el màxim permès. No hi ha nou 
endeutament en el pressupost. Sobre els terminis de pagament explica que l’any 2012 
el termini era de 124 dies; l’any 2013 va baixar a 105 dies i la darrera dada -d’octubre 
de 2014- fixa aquest termini mitjà en 40,9 dies. Els objectius financers estan clars i el 
contingut social del pressupost és clar. Explica que s’ha fet arribar al secretari general 
una proposta de modificació de partides que s’incorporarà a l’expedient del pressupost 
que serà sotmès a votació. 
 
La Sra. Obis , per al·lusions, demana a la Sra. Mínguez que no tregui les seves 
paraules fora de context. Quan abans ha dit que hi havia manca de sensibilitat del 
Govern en matèria de personal, ho deia per no tenir acabada la RLT, la qual cosa 
hauria permès disposar de millors criteris objectius i millora de la professionalitat (fet 
que no necessàriament ha de comportar millores retributives). En cap cas ha parlat de 
retribucions, d’augment de sous ni de res similar.  
 
El Sr. Vilella  diu que aquest és el moment de fer balanç del mandat; un mandat que 
es tancarà amb la major pressió fiscal que mai han patit els ciutadans de Lleida. La 
finalitat dels pressupostos és, al seu criteri, pagar els excessos d’actuacions anteriors. 
Es manté la mateixa política fiscal que creu que continuarà ofegant les famílies i les 
empreses de la ciutat. Les ordenances fiscals aprovades el passat octubre plantejaven 
com a eix fonamental la congelació dels tributs i l’actualització dels valors cadastrals 
de referència per a l’IBI. Aquestes mesures creu que són insuficients i ineficaces i ara 
condicionen els pressupostos per a l’any 2015. Diu que es continuarà penalitzant els 
ciutadans amb uns pressupostos fets per pagar la deficient gestió dels governs 
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socialistes. Creu que el pressupost està mancat d’idees i conté projectes que no es 
compliran, atès que la major part de les inversions no s’acaben d’executar mai. 
Qualifica els pressupostos de quimèrics, amb unes inversions supeditades a la venda 
de terrenys i que no s’acabaran fent. Valora positivament els nous centres d’atenció a 
joves en risc d’exclusió, però diu que aquestes actuacions no justifiquen uns 
pressupostos que no recullen la principal preocupació de la ciutadania que és la gran 
càrrega fiscal. La ciutadania està escarmentada i reclama una bona actuació municipal 
que no hagi de suportar un cost excessiu com fins ara. Els impostos han de servir per 
millorar els serveis municipal i no per pagar “deliris de grandesa” i “malifetes” del 
govern municipal. Part de l’esforç que s’ha fet per sortir de la crisi s’ha de veure 
recompensat amb una baixada d’impostos. Cal incrementar la renda disponible de les 
famílies per dinamitzar el mercat. Les administracions han de reduir la càrrega 
impositiva. Explica que el nou IRPF baixarà les retencions de tots els contribuents i 
continuarà incrementant les aportacions a l’Ajuntament en 1,7 milions d’euros (diu que 
altres administracions haurien de seguir el mateix exemple). Reclama a l’equip de 
govern que faci un esforç i modifiqui el tipus de gravamen de l’IBI que suposi una 
reducció real del tribut. El pressupost per a l’any 2015 incrementa l’import en 4 milions 
sobre l’anterior. Creu que els projectes d’inversió mai s’acabaran fent, perquè enguany 
tan sols s’han materialitzat obres per 3 milions d’euros dels 8 pressupostats. Li 
preocupa que les inversions estiguin condicionades a la venda de terrenys. (enguany 
hem venut per valor d’1,5 milions sobre els 4 milions previstos). Es manté la quantia de 
les inversions, però no es garanteix que es puguin materialitzar. Continua reclamant un 
equipament per a persones sense llar (un alberg municipal) que estava prevista en 
pressupostos anteriors en funció de la venda d’un immoble a Sant Sebastià. Estem a 
l’espera que el Consorci de persones sense llar decideixi la destinació dels fons de la 
venda d’aquest immoble. Diu que crida l’atenció la quantitat prevista per recaptació de 
multes de circulació, que passa dels 3,8 milions d’euros a 4,7 milions; suposa que 
l’increment vindrà motivat per la implantació dels radars de control semafòric i de 
velocitat. Espera que aquestes mesures de trànsit no tinguin només un simple afany 
recaptatori i que la recaptació es destini a millorar la seguretat viària. La transferència 
que es fa a Autobusos de Lleida s’incrementa en 1.450.000 euros. Qüestiona que en el 
seu moment es digués que la remodelació de les línies d’autobús suposaria un estalvi i 
ara s’incrementi la dotació municipal. Creu que el Govern demostra que continua sent 
una màquina “escurabutxaques” per a la ciutadania. No es pot fer pagar a la ciutadania 
la incompetència del Govern. Critica la partida destinada a pagar el dèficit de l’EMU i 
del Centre de Negocis de la Llotja, que suposen 5,7 milions d’euros destinats 
exclusivament a pagar deute. Diu que el pressupost redueix l’amortització del deute; 
es destinen fons a pagar els deutes de les empreses municipals en perjudici de reduir 
el deute de la Paeria. Aquestes empreses poden arribar a ofegar l’economia de 
l’Ajuntament i hipotecar la Paeria i els futurs governs municipals. Creu que l’elevada 
fiscalitat no serveix per donar al ciutadà millors serveis, sinó per pagar un deute que 
supera els 228 milions d’euros. El proper any pagarem, entre interessos i 
amortitzacions, més de 14 milions d’euros. 
 
Creu que és possible millorar la gestió dels recursos públics i reduir els impostos, 
adoptant també mesures de caràcter social i de creació de llocs de treball. En aquest 
sentit van adreçades les 6 esmenes que presenten als pressupostos. Es proposa 
reduir els impostos, augmentar la renda disponible de les famílies i impulsar el 
creixement econòmic i la creació de llocs de treball. La primera esmena és la creació 
d’un fons extraordinari de solidaritat familiar, dotat amb 500.000 euros per ajuts a 
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famílies i en podria beneficar fins a 11.000 (explica els possibles ajuts). Una segona 
esmena fa referència a la creació d’un viver d’empreses i emprenedors, per oferir 
oportunitats per manca de crèdits; tindria una dotació de 500.000 euros per crear unes 
50 noves empreses. També proposen una partida per promocionar turísticament la 
Seu Vella, amb una dotació de 150.000 euros que hauria de ser complementada per la 
Generalitat amb una partida similar. Les propostes en l’àmbit urbanístic es concreten 
en la reurbanizació del Polígon industrial el Segre conjuntament amb l’Associació 
d’Empresaris (executant una moció aprovada pel Ple per unanimitat), urbanitzar 
l’avinguda de Fontanet i eliminar les barreres arquitectòniques als carrers Les Roses i 
Bellavista de la Bordeta. Aquestes esmenes proposen que siguin finançades disminuït 
les aportacions previstes per a l’EMU en un import de 1.150.000 euros. Creu que les 
propostes posen especial atenció en les famílies i en la creació d’ocupació.  
 
El Sr. Postius  diu que avui fem la darrera sessió extraordinària d’aprovació de 
pressupostos d’aquest mandat; considera que cal fer una valoració global d’aquest 
període pel que fa a quantificació pressupostària. Creu que els comptes s’han elaborat 
d’esquenes a la ciutadania i no es va acceptar la seva proposta de que els comptes 
fossin participatius. S’han incorporat dades al web de la Paeria, però no s’ha informat a 
la Comissió si s’han presentat suggeriments o aportacions ciutadanes. Cal aprofundir 
en la participació. Considera que els pressupostos presentats donen l’esquena a la 
ciutadania: la fiscalitat és molt elevada i no ajuda les famílies amb dificultats 
econòmiques. Sobre els impostos creu que el balanç que podem fer és que Lleida és 
la capital en molts impostos; som la capital de província amb l’IBI més car i tenim un 
impost de circulació més elevat que Barcelona. Les dades demostren que en els 
darrers 10 anys s’han duplicat els valors cadastrals o s’ha multiplicat per 3 la 
recaptació per multes. La pressió fiscal dels principals impostos de la ciutat ha 
augmentat entre un 60 i un 100%. La població de Lleida només s’ha incrementat en un 
16,57% i l’IPC només ho ha fet en un 29%. En termes absoluts, viure a Lleida, s’ha 
encarit en els darrers 10 anys molt per sobre del que ho ha fet el cost de la vida. No 
creu raonable que es vulguin relativitzar aquests increments posant les xifres en 
relació amb la cistella impositiva general de la ciutadania. Qualifica la política fiscal 
municipal d’expansiva. El Govern no ha tingut la mateixa efectivitat en el moment de 
gestionar el pressupost. L’any 2014 no s’ha aplicat la taxa sobre habitatges buits (es 
preveu l’any 2015 per una proposta de CiU). La reforma del transport públic no ha 
comportat l’estalvi previst d’1 milió d’euros i l’any vinent haurem de pagar 1,5 milions 
més i el servei és pitjor en moltes línies. L’externalització de l’enllumenat públic no ha 
comportat millor servei i estalvi econòmic; ara tenim molts carrers amb un enllumenat 
deficient i no s’ha produït cap estalvi. L’endeutament municipal s’ha de calcular tenint 
en consideració que l’Ajuntament és propietari de l’EMU i si es consolida el deute de 
l’empresa amb el de l’Ajuntament estarem per sobre del 120% i caldria intervenir els 
comptes municipals i fer plans de sanejament. No s’ha dit res sobre l’endeutament del 
Parc Científic i estem a l’espera de saber a quina administració s’imputaran els més de 
40 milions de deute que té -a la UdL o a l’Ajuntament- tenint en consideració que hi ha 
discrepància entre les dues institucions (ho explica). El deute de la Paeria, doncs, ha 
d’incloure el deute de l’EMU, una part del deute del Parc Científic, el deute del CN&C i 
de les obres fetes amb la modalitat de concessió administrativa. El deute total suposa 
més de 230 milions d’euros. Les finances no estan sanejades; amortitzem deute, 
perquè no podem contreure’n de nou i hem de rendir comptes trimestrals al Ministeri i 
a la Generalitat. Durant els darrers anys el Govern ha fet com si no passés res i s’ha 
endeutat més amb novacions de crèdits com en el cas de l’EMU. Tot això mantenint 
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una fiscalitat molt elevada i fent que la congelació d’impostos no sigui real (l’IBI pujarà 
un 17% l’any proper ja que s’incrementa el coeficient per compensar la baixada de les 
bases). Es congelarà la recaptació, però no el tribut. El deute per lleidatà al 2014 és de 
1.645 euros, quan l’any 2004 era de menys de 1.000 euros. El deute s’ha incrementat 
de mitjana prop de 30.000 euros per dia des de l’any 2004. Creu que el Govern 
segueix mantenint, amb relació a les despeses, la política d’estirar més el braç que la 
màniga. Gastem més del que ingressem i del que pressupostem. El reconeixement de 
crèdit dels darrers 4 anys suposa més de 12,6 milions d’euros; creu que el proper 
reconeixement també serà important. Es continua preveient ingressos irreals com la 
venda de patrimoni. El grau d’execució de les inversions és molt baix i l’any 2013 es 
van executar en un 35%. Invertir en la transformació urbanística i econòmica de la 
ciutat és positiu si es fa de manera sostenible i deixant les menors hipoteques 
possibles pel futur. Considera que el preu a pagar per la manera de gestionar de 
l’equip de govern és hipotecar les generacions futures.  
Reclama que s’expliqui a la ciutadania la realitat de les finances municipals i de la 
situació econòmica de l’Ajuntament en el seu conjunt; amb dades reals de 
l’Ajuntament, empreses, fundacions i consorcis en els que participem. Demana que es 
replantegi el model de gestió, amb el compromís ferm de control de la despesa 
pública: pressupostar bé i no gastar més del pressupostat. Cal avaluar com respondre 
a la càrrega financera de l’Ajuntament, perquè necessitem alliberar recursos del 
present per dedicar-los a funcions més importants que pagar interessos. Reclama 
també una nova política fiscal, més ajustada i que faci que es paguin impostos pel 
valor real de les coses. Avui no només es vota un pressupost, sinó també una manera 
de fer i d’actuar. Per això el vot del seu grup serà el de l’abstenció. Una abstenció 
crítica, que s’explica per l’acceptació de les propostes presentades pel seu grup en 
matèria social, d’ocupació, d’habitatge, d’esports i de manteniment de la ciutat. Creu 
que aquest pressupost no és el que escau per assentar les bases d’un futur 
econòmicament sostenible. Considera que les esmenes acceptades fan més socials 
els pressupostos; malgrat això no poden acceptar el model del Govern i la seva 
manera de gestió. Explica les esmenes del seu grup. S’ha acordat un increment de 
50.000 euros a les entitats socials sense ànim de lucre; una partida de 75.000 euros 
per ajuts per habitatges de lloguer social; també es dediquen 50.000 euros per a 
beques per activitats extraescolars (especialment esportives); s’ha acordat incrementar 
en 50.000 euros la partida d’ajuts contra la pobresa energètica; s’augmenten 75.000 
euros per manteniment d’instal·lacions esportives municipals; la partida per 
rehabilitació d’habitatges es dota amb 100.000 euros; s’augmenta el manteniment de 
la via pública en 75.000 euros i 50.000 més pel manteniment dels camins de l’Horta i, 
en darrer lloc, es preveu una partida de 75.000 euros per fer un Pla de dinamització 
comercial. A aquests acords cal afegir els compromisos existents de dotar amb 25.000 
euros la millora de l’enllumenat de Sant Llorenç. El total de les esmenes suposa 
600.000 euros, dels quals la meitat aniran a càrrec de la taxa a aplicar als habitatges 
buits i l’altra meitat amb càrrec al fons de contingència. Sobre les esmenes del PP diu 
que s’abstindran de votar-les totes. Explica que retiren les seves esmenes números 1, 
2, 4, 8, 9, 10, 11, 12, 14 i 15. Mantenen les esmenes 3, 5, 6, 7, 13 i 16.  
 
El Sr. alcalde  diu al Sr. Postius que la seva joventut no justifica la manca de serositat. 
Li demana que es replantegi i retiri l’opinió que ha manifestat en relació amb 
l’adscripció del Parc Científic i també les valoracions que ha posat en boca de l’alcalde 
en el sentit que l’Ajuntament no vol que li sigui adscrit el Parc Científic i la UdL tampoc, 
per raons diferents. Allò que ha explicat el Sr. Postius és radicalment diferent a l’opinió 
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real de l’alcalde. No vol manifestar-la públicament ja que aquesta qüestió cal que sigui 
debatuda directament amb el rector de la UdL. Explica que ahir va acordar amb el 
bisbe de Lleida que el Consorci de Persones sense llar sigui adscrit a l’Ajuntament; 
ahir també va parlar amb el conseller de Cultura i esta pendent de tancar les 
converses per decidir a quina administració s’adscriurà el Consorci de la Seu Vella. 
Quant a GlobaLleida es va acordar que quedés adscrita a la Diputació. Són decisions 
administratives, perquè la responsabilitat sobre els deutes dels organismes pertany als 
membres de cada consorci. Si el Parc Científic té un deute de 40 milions d’euros 
(sobre uns actius que superen els 90 milions) en seran responsables l’Ajuntament i la 
UdL a parts iguals, amb independència de qui s’adscrigui administrativament el 
consorci. Diu al Sr. Postius que no és seriós tractar aquestes qüestions sense tenir 
informació contrastada. L’adscripció del Parc es farà pública el dia en què el rector i 
l’alcalde arribin a la conclusió de quina és la solució que compleix la normativa 
administrativa i que és millor per als interessos dels ciutadans. Li diu que no pot fer 
presumpcions sobre el que pensa l’alcalde o el que pensa el rector de la UdL; el que 
ha dit no s’assembla en res a la realitat. 
 
La Sra. Mínguez  diu que els números que ha explicat l’oposició no són al pressupost. 
No entén el joc de xifres que ha fet el Sr. Postius amb relació a l’IBI; aquest impost es 
congela per al proper any. Els ingressos per IBI només augmenten un 0,8% en relació 
amb l’any passat, que ve motivat pel natural creixement de la ciutat. Repta al Sr. 
Postius que comprovi si el seu rebut de l’IBI de l’any 2015 ha augmentat. Pregunta 
com faria el Sr. Vilella el pressupost de despeses amb 5 milions menys d’ingressos, 
que és la proposta que va presentar el seu grup en l’aprovació de les ordenances 
fiscals. Explica que la participació dels ingressos de l’Estat augmenta l’any proper, 
perquè les normes de finançament dels ens locals així ho preveuen; la quantitat 
augmenta, perquè els impostos estatals han tingut un augment important. La gran 
pressió fiscal d’IRPF i IVA es trasllada al territori, ja que són els ciutadans qui ho 
paguen. Cal discriminar aquests imports de la pressió fiscal que exerceix directament 
l’Ajuntament sobre els seus ciutadans, que és del 2%. La pressió fiscal es calcula 
sobre la renda. És una ràtio en funció dels impostos que paga un ciutadà al seu 
ajuntament en relació amb la seva renda, que en l’actualitat és del 2%. No entén de 
quins càlculs resulten els percentatges explicats pel Sr. Postius. Diu que l’Ajuntament 
de Lleida paga 9.200 euros diaris en interessos, als quals cal sumar 27.000 euros 
d’amortitzacions. Cal comparar aquestes xifres amb les que l’Ajuntament inverteix 
cada dia en cohesió social, en educació o en ocupació, que suposen 84.000 euros. La 
proposta de baixar l’IBI en 5 milions d’euros hauria d’haver previst quines partides 
caldria reduir per compensar aquesta reducció (que suposaria una quantitat de 13.000 
euros diaris). El Govern ha facilitat totes les dades sobre deute, ràtios, percentatges, 
etc. El deute actual té una ràtio del 64% i en el moment en què haguem de sumar el 
deute de l’EMU o d’altres organismes ho direm públicament. Els números són els que 
són. Diu que abans pagàvem malament als proveïdors i ara ha canviat aquesta 
tendència, per això cal dir-ho; no s’ha amagat mai que abans pagàvem a 120 dies i ara 
podem fer-ho a 40 dies. El Govern no es pot permetre dir cap mentida. Darrere els 
gràfics i les xifres que facilita el Govern hi ha el treball de molts funcionaris (als quals 
felicita). La proposta de rebaixa d’impostos del Grup del PP suposaria reduir 35 euros 
per habitant que caldria treure de la despesa en cohesió social, en serveis a la ciutat, 
en seguretat o en urbanisme. El pressupost ha de quadrar i els ingressos han de 
coincidir amb les despeses. Els pressupostos no han de contenir previsions irreals (en 
aquest sentit critica els darrers pressupostos de la Generalitat ja que estan supeditats 
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a un pacte polític). Els nostres pressupostos estan equilibrats, especialment des del 
punt de vista dels ingressos corrents ja que financen les despeses corrents. El 
pressupost d’inversions està supeditat a la venda de terrenys, perquè les inversions es 
financen amb transferències, amb venda de terrenys o amb endeutament. No podem 
incrementar l’endeutament bancari i, a més, rendim comptes trimestrals com tots els 
ajuntaments d’Espanya. No ens hem d’amagar de cap xifra. El gran endeutament 
públic no prové del sector local. També podem finançar les inversions amb l’estalvi que 
no és altra cosa que la diferència entre ingressos i despeses. Els 12 milions d’euros de 
reconeixement de crèdits als que ha fet referència el Sr. Postius s‘han produït en 4 
anys, sobre una suma total de pressupostos que arribaria als 600 milions d’euros; 
aquest reconeixement de crèdits suposen una desviació del 2%, amb un mecanisme 
legal, regular i reconegut per la normativa vigent. Els impostos de l’Ajuntament de 
Lleida ni ofeguen ni penalitzen els ciutadans; congelem impostos i taxes i tenim un bon 
nombre de bonificacions. Els ingressos són un instrument de redistribució de la 
riquesa. Creu que es demostra que no hi ha un afany recaptatori amb els nous radars, 
perquè no és habitual que una mesura d’aquestes característiques s’implanti en l’any 
anterior a les eleccions llevat que es tracti (com en aquest cas) d’aplicar eines per 
millorar la seguretat vial. Baixen les previsions d’ingressos per retirada de vehicles o 
per zona blava. Respecte a les esmenes presentades agraeix les que ha formulat el 
Grup de CiU i s’han pogut pactar, en tant que considera que milloren el pressupost des 
del punt de vista social. Entén que CiU s’abstingui de votar, ja que aquest pressupost 
no és el seu. Respecte a les esmenes del Grup del PP, que suposen despesa per 
1.150.000 euros (un 0,7% del pressupost) lamenta que no s’hagi pogut arribar a 
acords de manera més positiva.  
 
El Sr. Vilella  destaca les coincidències entre diversos posicionaments del Govern amb 
els del Grup de CiU en aquesta matèria. Diu que en diverses notícies publicades a la 
premsa es fa palès que ni el mateix equip de govern es creu els pressupostos que ha 
presentat per ser aprovats. En una primera notícia es preveia ingressar 3,8 milions 
d’euros per la venda de terrenys; l’any 2013 només es van recaptar 75.000 euros.  
Enguany, dels 4 milions previstos només s‘han ingressat 1.590.000 euros. En un altre 
diari es deia que es començaria a restar punts del carnet de conduir per multes de 
semàfors i radars com a notícia relacionada amb l’aprovació del pressupost. Explica 
que les dades que fa servir el seu grup són les facilitades per l’equip de govern  
(comenta com a exemple les previsions econòmiques d’inversions en relació amb les 
dades sobre les inversions realitzades a data d’avui). Els fons que són necessaris per 
compensar les rebaixes fiscals que proposa el PP haurien de sortir d’una gestió millor. 
L’any 2014 l’Ajuntament ha pagat per sentències judicials perdudes un total de 
3.532.419 euros; no hem guanyat cap sentència.  
 
(El Sr. Alcalde  diu que aquestes sentències feien relació a expropiacions; paguem per 
expropiar uns béns en què la quantitat final es decideix en via judicial. Paguem 
expropiacions de terrenys, no sentències). 
 
El Sr. Vilella  diu que en l’expropiació del solar de l’avinguda Onze de Setembre, per 
una mala gestió municipal, hem hagut de pagar 3 milions d’euros mes. Per l’enderroc 
de l’edifici de l’avinguda Prat de la Riba s’han pagat 264.419 euros. Per 
indemnitzacions als treballadors de BB Serveis s’han pagat 168.000 euros. En 
pagament d’interessos per 3 expropiacions fetes a l’avinguda Tarradellas s’han pagat 
100.000 euros. De tots aquests pagaments es podria finançar les rebaixes fiscals que 
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el PP proposava. Els 2 milions que manquen es podrien treure de les transferències 
que s’han fet a la Llotja, que en els darrers tres anys ens ha costat 3.375.000 euros, 
per un equipament amb el que no sabem que fer. Reitera que els ciutadans noten molt 
la pressió fiscal i que els tributs locals han pujat d’una manera important: el 15,9 de la 
taxa d’escombraries, el 40% de la de clavegueram, el 35 de la taxa d’aigües, un 48% 
de rebut mitjà d’IB, un 20% del bitllet senzill d’autobús, etc. Entre les taxes que paguen 
els ciutadans de Lleida en IBI, circulació i escombraries, més el que hem de pagar 
d’interessos i amortitzacions, a cada lleidatà la gestió del Govern li costa anualment 
2.293 euros de mitjana. No poden donar suport a aquests pressupostos i votaran en 
contra.  Qüestiona la dada sobre termini de pagament que ha facilitat la Sra. Mínguez i 
diu que en un informe del Ministeri d’Hisenda del mes de novembre consta que 
paguem a 86 dies. Creu que la gestió del govern socialista està esgotada i els 
pressupostos demostren que són un Govern insensible als problemes i a les 
demandes reals de la ciutadania. Sobre les esmenes del Grup de CiU explica que 
votaran a favor de les esmenes 3,5 i 6 i s’abstindran en la resta.  
 
El Sr. alcalde  diu que La Llotja funciona i que no hi ha cap teatre o equipament 
cultural al món que pugui subsistir sense aportacions públiques. Si no hi són aquestes 
aportacions la cultura estaria a l’abast de molt poques persones. Sobre el pagament a 
proveïdors diu que una de les lleis estatals obliga que a final de desembre els 
ajuntaments haguem de tenir cancel·lades les pòlisses de tresoreria. Per això, els 
darrers mesos de l’any el finançament ha de ser en gran part fet a càrrec dels 
proveïdors, perquè no es poden finançar els pagaments amb pòlisses bancàries.  
Aquest fet es dóna en tots els ajuntaments.  
 
El Sr. Postius  diu que la seva referència al Parc Científic cal que sigui explicada. En la 
Comissió d’Economia s’ha parlat d’aquest tema en diverses ocasions i en aquesta 
comissió l’alcalde no hi és. Quan el Grup de CiU ha preguntat en la Comissió 
d’Economia sobre el criteri d’imputació del deute del Parc Científic se’ls ha dit que 
quan en un consorci hi ha una representació igualitària de 2 administracions com en 
aquest cas (Ajuntament i UdL) cal aplicar altres criteris per fer la corresponent 
adscripció. Aquests segons criteris són el de l’àmbit territorial o el de l’aportació 
patrimonial. Aquesta determinació administrativa serà determinada pel Ministeri i això 
acabarà determinant a qui computarà l’endeutament. Tenim més de 40 milions d’euros 
de deute que acabaran incidint de manera important en l’administració sobre la qual 
computin. Espera que quan hi hagi informació sobre el tema se’ls faci arribar atès que 
estan preocupats per aquesta qüestió i per això han estat fent seguiment de les 
esmenes als PGE i han comprovat que una de les poques que han estat acceptades fa 
referència a la possibilitat de posposar el retorn dels crèdits dels parcs científics. Volen 
ser part de la solució i per això demanen informació. Volen saber la situació de 
Innopan o del Maxcentre (que estant tancant o a punt de tancar). Sobre el termini de 
pagaments explica que el diari El País va publicar que l’Ajuntament de Lleida paga a 
86,99 dies. Cal explicar per quin motiu Lleida és la tercera ciutat de Catalunya que 
tarda més a pagar els proveïdors (comenta diverses dades). Cal explicar totes les 
dades. El Govern no ha explicat per quin motiu no s’ha aplicat la taxa sobre els 
habitatges buits l’any 2014; creu que ha hi ha hagut manca de comunicació entre els 
àmbits d’Economia i d’Urbanisme. Celebra que l’any 2015 s’apliqui aquesta taxa i que 
pugui servir perquè les entitats bancàries posin habitatges buits a disposició de 
l’Ajuntament per ser llogats. Fa referència a al fet que la revisió cadastral va ser 
demanada per l’Ajuntament l’any 2004, revisió que va comportar augmentar un 110% 
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els valors cadastrals. Aquestes valoracions estan ara molt per sobre dels preus de 
mercat. És bo que baixin un 17%, però els valors encara no s’ajusten a la realitat del 
mercat. Es rebaixen els valors, però s’incrementa el coeficient en un import 
proporcional; continuarem pagant igual per un bé que ha reduït el seu valor un 17%. 
Explica que les dades que ha explicat en al seva intervenció tenen com a origen la 
informació que facilita públicament la Sindicatura de Comptes de Catalunya i que 
recullen la informació econòmica dels darrers 10-15 anys. Respecte als darrers 10 
anys aquestes dades demostren que la recaptació per impostos directes ha augmentat 
un 83,95%, quan la població només ho ha fet poc més del 16% i el cost de la vida ho 
ha fet un 30%. La recaptació per IBI s’ha incrementat un 112,5%. Els impostos 
indirectes han vist incrementada la recaptació en un 76,11%, la de zona blava ha 
augmentat un 113,2% i la de multes de trànsit un 227%. Aquestes dades posen de 
manifest una determinada manera de gestionar. Creu important recordar l’evolució del 
deute: fa 10 anys teníem un endeutament de 126,5 milions d’euros i ara en tenim més 
de 230 milions. Les despeses financeres s’han incrementat en un 120% i la càrrega 
financera ha tingut un increment del 140%. Avui tenim un nivell pressupostari similar al 
de l’any 2007 o 2008. Creu que hi ha una previsió deficient en casos com la venda de 
patrimoni o en els ingressos per plusvàlues (ho explica). Cal explicar a la ciutadania 
els imports que es transfereixen a les empreses i a les concessionàries: 4,9 milions a 
l’EMU, les aportacions al CN&C i les que es fan al Parc Científic. Cal explicar el deute 
que al llarg dels anys s’ha anat centrifugant. Diu que al PP li molesta que el Grup de 
CiU arribi a acords amb el Govern tot i ser crítics; el seu grup vol aportar solucions i el 
conjunt d’esmenes consensuades poden comportar solucions per a les associacions i 
entitats, per a les persones que necessiten un habitatge,  per a les famílies que tenen 
mancances de recursos o per a la millora del patrimoni històric i el comerç de la ciutat. 
No coincideixen amb el Govern en el model de gestió pressupostària, però això no 
impedeix introduir millores que facin uns pressupostos més socials. 
 
El Sr. alcalde  explica que la seva intervenció sobre el Parc Científic ha vingut 
motivada especialment perquè mai ha sentit dir al Sr. Postius cap cosa positiva sobre 
el Parc. És el projecte municipal del qual l’alcalde està més orgullós. Un lloc on 
treballen 1.400 joves, que ha permès que Lleida estigui a dalt de tot en el sector 
tecnològic i que no es perdi l’economia del coneixement. Innopan té problemes 
derivats de la situació del sector i s’està treballant per reconvertir-ho. El Maxcentre 
està participat per l’IRTA i s’està treballant per generar-li més projectes. L’evolució de 
les empreses del Parc és excel·lent. Arribar a tenir 110 empreses, un centre de 
recerca i 1.400 treballadors costa molt. El Sr. Postius critica l’aportació que fa la Paeria 
al Parc Científic (que és la mateixa que fa la UdL); no pot ser que es critiqui un 
projecte que genera aquest nombre de llocs de treball. Informaran al Ple de la decisió 
que s’adopti en el Consell del Parc sobre la decisió de l’adscripció administrativa; el 
deute serà sempre al 50% i l’obligació pactada pel finançament dels Parcs anava amb 
càrrec al Pacte Nacional per a la Recerca. L’incompliment d’aquestes obligacions fa 
que tota la càrrega dels parcs passi a les entitats promotores. Tots els parcs de 
Catalunya treballem en funció del consens sobre la resolució del finançament; un 
consens entre el Govern Central, el de la Generalitat i els promotors (ho explica). 
D’aquest consens només s’escapa el Sr. Postius.  
 
La Sra. Mínguez  diu que la segona intervenció del Sr. Vilella ha estat exagerada, i ha 
barrejat dades que no tenen relació. Sobre les referències a les sentències cal 
considerar que despeses com les dels enderrocs de l’avinguda Prat de la Riba són per 
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execucions subsidiàries, que seran reclamades a la propietat. Sobre els terrenys que 
hem expropiat no hi havia acord en les valoracions i per això han hagut de decidir els 
Tribunals que han fixat una quantitat determinada. Diu al Sr. Vilella que la Llotja 
suposa per a la ciutat en turisme de negocis amb un impacte anual que supera en 
escreix la quantitat aportada per l’Ajuntament. Volem una ciutat preparada per 
activitats, congressos, etc. La ciutat ha canviat molt en els darrers 10 anys en tots els 
aspectes de la vida. La despesa social també ha augmentat en els darrers anys (ho 
explica). Ha canviat el creixement econòmic i per això en un moment determinat els 
valors cadastrals van pujar i ara es rebaixen. L’evolució és permanent. El que no ha 
evolucionat és el model de finançament municipal i ens hem quedat ancorats en el 
passat; això no és tolerable. Les transferències de l’Estat augmenten enguany per una 
major recaptació d’impostos estatals. El model de finançament municipal no ha canviat 
i la resta de paràmetres i circumstàncies sí que ho han fet. La crisi ha impactat d’una 
manera molt important sobre les famílies i els ajuntaments han d’estar al seu costat. 
No cal patir per les inversions, atès que només es faran si tenen fiançament. El que 
ens ha de preocupar és mantenir el pressupost de les despeses corrents, els ajusts a 
les famílies, les beques, les escoles bressol, etc. Tenim ingressos per pagar aquestes 
obligacions que afecten les famílies i la despesa corrent. Diu al Sr. Postius que en la 
Comissió d’Economia no s’ha explicat, en relació amb l’adscripció del Parc, quin era el 
posicionament de la UdL o el de l’Alcaldia; es va informar de les conseqüències 
tècniques de l’adscripció i dels criteris que s’han d’emprar per a fer-la.  
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
RESUM DE LES ESMENES PRESENTADES PELS GRUPS MUNICIP ALS DE CIU I 
DEL PP QUE HAN ESTAT SOTMESES A VOTACIÓ ESPECÍFICA 
 
 
I.GRUP MUNICIPAL DE CIU  
 
Esmena núm. 3. Modificació. Increment de la partida de manteniment de mobiliari 
urbà. 
Esmena núm. 5. Inversió Capítol VIII. Inversió en clavegueram de la ciutat. 
Esmena núm. 6. Inversió. Substitució tubs de plom de l’aigua potable de Sucs. 
Esmena núm. 7. Addició. Partida destinada a promoció econòmica i comercial. 
Esmena núm. 13. Modificació. Disminució transferència corrent EMU. 
Esmena núm. 16. Modificació. Disminució de les partides d’estudis i treballs tècnics; 
serveis de telecomunicacions;  comunicacions postals i altres treballs. 
(Les esmenes números 1, 2, 4, 8, 9, 10, 11, 12, 14 i 15 han estat retirades pels 
proponents). 
 
II.GRUP MUNICIPAL DEL PP 
 
Esmena núm. 1. Inversió en edificis municipals. Equipament persones sense llar. 
Esmena núm. 2. Vies públiques i infraestructures bàsiques. Reurbanització P.Ind. El 
Segre; urbanització av. Fontanet; eliminació barreres arquitectòniques carrers Les 
Roses i Bellavista. 
Esmena núm. 3. Fons extraordinari de solidaritat familiar. Fons ajuts a famílies. 
Esmena núm. 4. Viver d’emprenedors. Fons creació empreses ciutat de Lleida. 



 
 

 18

 
Esmena núm. 5. Projecte de promoció turística Seu Vella. Fons Pla projecció turística; 
candidatura Patrimoni Mundial. 
Esmena núm. 6. Disminució transferència corrent EMU. 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 
 


